



Referat for hovedbestyrelsesmøde 11. september 2025

Til stede: Jan Pedersen, Claus Hansen, Frank Evald, Jørn Jensen, Ulrik Kristensen, Inge Madsen, Lotte Fønskov & Niels Jørgen Johansen (Joe)

Teams: Per Springborg (indtil pkt. 8)

ref. Britt Carlsen

1. Underskrift af referatet fra hovedbestyrelsesmødet den 04.04.25 og 03.07.25

Referaterne blev underskrevet.

2. Halvårsregnskab

Materiale vedrørende økonomi for henholdsvis DV og DV Event vedrørende 1. kvartal 2025 var rundsendt til deltagerne inden mødet.

Claus gennemgik konklusioner i materialet og tilføjede opdateringer hvor relevant. Der blev givet status på medlemstal, bedækningstal, tilmelding til årets første avlsarrangementer og øvrige relevante forhold (sponsorer til UVM, World Cup, følauktion etc).

Det er stadig tidligt på året, men ud fra kvartalsopgørelsen og baseret på estimat for året, bliver resultatet for både forening og Event forventeligt lavere end budgetteret og negativt for foreningen.

3. Evaluering UVM Verden

Jan åbnede med at konkludere, at resultatet var fantastisk, og der var ros fra flere sider til Lottes indsats. Lotte, som er HB-repræsentant i udvalget udtalte: Lisette Berner var en kæmpe hjælp. Der var et ønske fra deltagerne, at der fremover også er tøj til grooms. Og et ønske om, at DV er mere synlig i Verden, måske kunne man sælge en tøjpakke med flag til avlere og tilskuere.

Lotte vil opdatere drejebogen for afviklingen af UVM med opbakning og input fra sekretariatet.

Der blev diskuteret et differentieret tilmeldingsgebyr for alle deltagere, mindst til den første udtagelse. Og dette blev vedtaget.

Under UVM i Verden var der noteret flere uheldige hændelser omfattende et medlem af forbundet. Dette blev diskuteret, idet forbundets "code of conduct" i dette tilfælde ikke var overholdt. Efter debat blev det besluttet at sende et brev til vedkommende, hvor der gøres klart, at der er tale om et brud på de normer og værdier, vi har i forbundet.

4. Evaluering Eliteskue

Claus: Overordnet forløb Eliteskuet godt, stor ros til Monica og Jørn og deres team. Og ros til de frivillige fra regionerne, som hjalp os med opsætningen tirsdag. Det blev en hyggelig og effektiv dag. Amatørcuppen blev meget populær, og der er ønske om at udvide konceptet til næste år. Og sponsoren bakker op.

Claus: Vi evaluerer på Eliteskuet og overvejer nogle ændringer til næste år, også i forhold til fokus på hestevelfærd.



Claus: Stutteri Ask har fået championatsfinalen i springning samme weekend, som vi holder Eliteskue i 2026. Efter debat og forskellige løsningsforslag, blev det vedtaget at Eliteskuet rykkes til uge 36 i 2026 – hvilket dog kræver at et stort arrangement på Vilhelmsborg kan flyttes til uge 35.

5. **Evaluerings Elitefølauktion, herunder udtagelsesprocedure**

Ulrik: Vi har ikke evalueret i udvalget endnu. Gennemsnitsprisen på 11.000 er tilfredsstillende, det er salgsprocenten på knap 60 ikke. Vi mener, en kollektion på omkring 50 er det rigtige, og vi vil ikke gerne være låst af at vinderfollene skal være udtaget. Vi havde problemer med lyden, og vi fik ikke gang i den gode stemning.

Jan: Festen udeblev, og det var i høj grad grundet det svage marked og teknikken, der ikke var i orden.

Efter en del debat og ændringsforslag fra HB sagde Ulrik: Vi ser altid indad, og det gør vi også her, jeg tager alle input med til evalueringen i udvalget.

6. **Ridehesteauktion**

Claus: Vi har drøftet muligheder og behov for en ridehesteauktion. Nu er det besluttet, at vil lave en auktion for kårede og ikke kårede hingste samt enkelte rideheste efter Hingstekåringen i Herning 2026. En auktion drukner i Herning, men der vil være mere fokus efter kåringen.

Ridehestene skal være i Herning, så de kan ses og evt. prøves af interesserede.

Der kom input og forslag til andre løsningsmodeller, som auktionsudvalget kan drøfte. Og forslaget fik opbakning fra HB.

7. **Forhold regioner / forbund (Bilag vedhæftet).**

Jan: Regionerne har samlet set en formue på 1,75 millioner, som de disponerer over, men det er HB som er ansvarlig for forbundets økonomi. Det er et problem, at regionerne disponerer over halvdelen af vores egenkapital. Mogens Pedersen, vores folkevalgte revisor, har lavet en rapport over regionernes virksomhed, aktiviteter og regnskaber.

Claus gennemgik konklusionerne i rapporten, som var rundsendt inden mødet.

Claus: Som det er nu, er der meget administrativ håndtering af dette, og en del af de midler, som ligger i regionerne, er skabt, fordi forbundet har taget nogle af udgifterne.

Claus: Fremadrettet skal alle aktiviteter, der er genereret af forbundet, håndteres regnskabsmæssigt direkte over hovedregnskabet. Det vil sige, at alle indtægter går direkte til forbundet og alle udgifter afholdes af forbundet. Og så skal der være en person i regionen, som er bindeled mellem forbund og region.

Regionerne må afholde egne aktiviteter (medlemsmøder) og indgå lokale sponsoraftaler.

Overskuddet herfra går ubeskåret til regionen, og regionen kan selv disponere over det.

Jørn: Det er jo fortsat sådan, at jo flere penge regionen tjener, jo mere får de ud af det.

Der var enighed om, at den foreslåede model er den rigtige. Regionsformændene er blevet orienteret om dette på formandsmødet med positive tilbagemeldinger, og regionernes repræsentanter på Stormødet vil også blive grundigt orienterede.

Jan: Og det betyder, vi kan indføre dette fra første januar.



8. Strategi 2024 – 2030, herunder

- differenceret kontingent
- kortlægning af diverse tilstedeværende kompetencer i regionerne

Claus: Vi har haft en dialog med Dansk Kennel Klub, som har ændret deres kontingent fra samme model som vores - via medlemsundersøgelser. Det er blevet taget godt imod og er vældig inspirerende for os i forhold til en ændring af vores kontingentstruktur.

Der blev nedsat et udvalg, som sammen med enkelte ansatte på sekretariatet vil komme med et udspil til en ny struktur. I udvalget indgår: Frank, Inge og Jørn. Og der arbejdes mod at få en ny struktur på plads fra årsskiftet.

Kortlægning af kompetencer i regionerne. Claus: Ifølge vores strategiplan skal vi lave et kompetencekatalog over forbundets repræsentanter. Vi søger ikke udelukkende arrangementskompetencer, men også personer, som arbejder med markedsføring, jura og andet. Det blev besluttet, at Joe og Ulrik arbejder videre med den opgave.

9. Status medlemsblad.

Jan: Vi har haft møder med Jørgen Bak Rasmussen på Ridehesten. Konklusionen er blevet, at Jørgen skal komme tilbage med et oplæg til os. Der skal ske en ændring, også i forhold til den nye kontingentstruktur, vi vil sætte i gang.

10. Meddelelser.

Status på kontrakt med Vilhelmsborg - Claus: Vi afregner ud fra forbrug, via en standard prisliste og med rabat. Forhandlingerne har Vilhelmsborgs bestyrelse sat på pause, da de vil se på en fremtidig strategi for stedet. Der var enighed om, at der fra DV er opbakning til stedet.

Kåring m.m. i Dansk Varmblod Norge: Ulrik: Kåring, skue, egnethedstest mv. i DV Norge fungerer bedre, og på Andresen Dressage bliver det afviklet fint med en flot opsætning. Der er en del udstillere, og avlerne er godt med rent avlsmæssigt.

Dansk Varmblod har nomineret Jan Pedersen til en ny 3-årig periode som President for WBFSH

World Cup Herning kører på, det går rigtig godt med billetsalget.

Frank: Om Dansk Springhesteudvalg. Vi har fået tovholdere i regionerne. Vi har haft et møde i Herning og et par teams møder. Vi er der, hvor vi har organisationen klar med en repræsentant fra hver region og et HB-medlem. Uden udvalget vil der være arbejdsgrupper, som ser på konkrete emner – på tværs af regionerne. Der er 0-økonomi i udvalget.

Jørn: Vilhelmsborgs Venner holder åbent hus den 4. oktober med rundvisning til lokalsamfundet.



Lotte: Formand og bestyrelse for 1+2 mødes for undersøge, om man kan lave arrangementer sammen.

Eventuelt

Intet at bemærke

Ref./BC 11.09.25